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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 2017. január 31-ei munkaterv 

szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti tárgyaló 

 

Jelen volt: Sólyom Jöran elnök, Hermann Istvánné, Hartyáni László, Gyuga Mihály, 

Przygoczki Ferenc, Illeg Pál, Torma Lajos bizottsági tagok 

 Kapros Katalin jegyzőkönyvvezető 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Sólyom Jöran elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 15 órakor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 7 fő jelen volt, majd ismertette 

az ülés napirendi pontjait. Javasolta, hogy a napirendi pontban szereplő négy előterjesztésből az első 3-at 

tárgyalják. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Sólyom Jöran elnök kérte a bizottság tagjait 

szavazzanak a napirendről.  

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

20/2017. (I.31.) VFKB határozata  

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

2017. január 31-ei munkaterv szerinti ülésén a következő napirendi pontot tárgyalja: 

1. A Képviselő-testület 2017. február 7-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

 Az önkormányzat saját bevételének, valamint adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének megállapítása 

 Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi költségvetése 

 Önkormányzati településüzemeltetési szerződések felülvizsgálata  

 

Felelős:  Sólyom Jöran elnök 

 

Sólyom Jöran elnök ezt követően az előterjesztések tárgyalási sorrendjére tett javaslatot tekintettel a 

meghívott vendégekre. Javasolta, hogy az előterjesztéseket az alábbi sorrendben tárgyalják: „Önkormányzati 

településüzemeltetési szerződések felülvizsgálata”, a többi előterjesztést a meghívó-tervezetben szereplő 

sorrendben javasolta tárgyalni. 

 

1.   NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2017. február 7-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

 

Önkormányzati településüzemeltetési szerződések felülvizsgálata  
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Sólyom Jöran elnök elmondta, hogy egyik esetben a kiválás miatt szükség van a szerződések módosítására, 

a másik esetben máshoz került a feladat, a harmadik esetben a Varikont Kft-vel volt egy szerződés kötve, 

ami december 31-én lejárt, és a fő feladatkörbe fog becsatlakozni. 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy a 4. melléklet 9. oldalán van egy név, meg aláírás, javasolta, 

hogy tegyék át a 8. oldalra. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, egy észrevétele volt, a szerződésekben lévő szerződött összegek, illetve a 

költségvetési sorokban bent lévő tervezett összegek nem minden esetben egyeznek meg. 

Németh Gábor alpolgármester 15 óra 5 perckor megérkezett az ülésre. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Sólyom Jöran elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

21/2017. (I.31.) VFKB határozata 

az „Önkormányzati településüzemeltetési szerződések felülvizsgálata” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képvelő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Önkormányzati településüzemeltetési szerződések 

felülvizsgálata” című előterjesztést.  

 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

 

Óvári László vezérigazgató és Kontschán Flórián Jenő vezérigazgató 15 óra 6 perckor elhagyta az ülést. 

 

Az önkormányzat saját bevételének, valamint adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének megállapítása 

 

Sólyom Jöran elnök elmondta, hogy ez a költségvetési táblák között is megtalálható. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, arról volt szó, hogy a Petőfi udvar 6-7. ingatlan felújítása 2018. 

december 31-ig ki fog futni. 

 

Sólyom Jöran elnök elmondta, 2019. októberben fog kifutni. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, abban maradtak, hogy amikor lehetőség nyílik rá, a ciklus vége előtt 

előtörlesztés is lehetséges. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, a ciklus vége előtti előtörlesztés bármikor lehetséges. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Sólyom Jöran elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

22/2017. (I.31.) VFKB határozata 

„Az önkormányzat saját bevételének, valamint adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének megállapítása” című 

előterjesztés véleményezéséről 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képvelő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az önkormányzat saját bevételének, valamint adósságot 

keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható 

összegének megállapítása” című előterjesztést. 

 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi költségvetése 

 

Sólyom Jöran elnök elmondta, hogy tegnap Papp Péter elnök úrral folytatott televíziós beszélgetés 

eredményeként egy két dologra sikerült felhívni a figyelmet. A 9. tábla összerakásánál is érezték, hogy ez 

nem a 2016-os év fejlesztési elképzeléseinek a szintje. A prioritásokkal próbálták meg érzékeltetni, hogy mik 

azok a feladatok, amik a bizottság szerint fontos hangsúlyt kapnának. Sok tételhez 3-ast raktak, mint 

legfontosabb elem, és ebben a táblázatban nincs hozzá érték kapcsolva. Ahhoz, hogy a költségvetés 0-s 

legyen, marad, ami számszakilag is ki volt töltve, és azok közül, amiket nem kívánták ebben az évben 

megvalósítani, azokat kivették. Bent hagytak minden olyat, amihez kötelezettség vállalás volt, megpróbáltak 

rangsort felállítani a fontosnak vélt tételekre. Ennek van egy összege, az így kialakult 530 M Ft nem fedi a 

tényleges várható 2017. évi fejlesztéseket. Több pályázat van beadva, de addig a pályázatoknak a számszaki 

elemei nem emelhetők be a költségvetésbe, amíg arra konkrét szerződéskötés nem történt. Két nagyobb 

pályázat is van ebben az évben a beadott pályázatok közt, aminek az összértéke milliárdos nagyságrendű. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, hogy itt 300 M Ft hiányt lát. 

 

Sólyom Jöran elnök elmondta, a kiküldött anyag már 0-s. Kérte a Pénzügyi Osztályt, hogy az egyes 

táblákon az oldalszám mellet az elkészítés dátumát és a nyomtatás időpontját is szerepeltessék. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, elfogadja, hogy jelentős feladat szűkítés történt az OKSZIK-nál, 

sok költség elem bekerült a központi költségvetés terhére, ennek ellenére az OKSZIK költségvetése 172 M 

Ft-ra emelkedett. Szeretné 150 M Ft-ra visszacsökkenteni, és a 20 M Ft-ot, ami ott keletkezik, ebbe a 

bizottságba rakják át, forgassák vissza az utak, járdák állapotára. 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, volt az OKSZIK fejlesztésében egy világításhálózat fejlesztés, járják 

kellően körbe, hogy melyik terület a fejlesztési rész.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, Gyuga Mihály az üzemeltetésről beszélt. 

Németh Gábor alpolgármester elmondta, az útfenntartás csökkent 7 %-kal, ez alapvetően a hó munka 

csökkentését jelenti.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, az a baja a költségvetéssel, lesz egy valamilyen bevétel kötelező 

feladatokból, lesz az önként vállalt feladatokból, ezek egy részére vannak ráhatásaik. Az iparűzési adó 

bevétellel kapcsolatban, tervezési hiba-e ez a különbség, vagy a cégeknél megjelent egy eljárás módszer, 

aminek eredménye az, hogy olyan pénzeket tüntettek el, ami eddig nem volt eltüntethető, megjelent-e olyan 

valami, ami azt a befolyást gyakorolja erre a folyamatra, hogy ez által csökken az adóbevétel. Ha ezeket nem 

vizsgálják meg, rossz úton járnak. Az önkormányzatnak foglalkozni kéne azzal is, hogy a különböző 

bevételek mögött mi van. Az intézményi kiadások jelentősen nőttek, de ha megnézik, 10 M Ft-tal csökkent 

az intézményi bevétel. Biztos megtesznek-e mindent annak érdekében, hogy az intézmények bevételei 

maximalizálhatók legyenek? Azzal, hogy támogatják a civil szervezeteket, azzal rászoktatták őket arra, hogy 

más források után ne is nézzenek, és így nem is gondolkodnak más forrásokban. Csak a kiadási oldalról 

szoktak beszélgetni, hogy tudják ezeket csökkenteni, nem azon gondolkodnak, hogy melyik bevételi sort 

lehetne növelni. Azt hiányolta, hogy ilyen jellegű beszélgetések a költségvetés koncepciójának összeállítását 

megelőzően nem folynak. Egyetlen alkalommal nem beszéltek arról, hogy a bevételi forrásokat hogy lehetne 

növelni. 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, az alap koncepció a költségvetés tervezésénél az, hogy olyan 

bázisszámokat vesznek, ami valamilyen szempontból kialakult, nem veszik azt figyelembe, hogy 

drasztikusan lecsökken a bevételi oldal és annak alapján nem nyírják vissza az összes többi ilyen jellegű 
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kiadásukat. Miért nem lehet azt mondani, hogy vannak prioritásos területek, az összes többit csökkentsék a 

bevételarányos csökkenés mennyiségével, ez lenne logikus, de nem ezt csinálják, hanem még inkább emelik. 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, az ipari cégek megvizsgálásával kapcsolatban, azt tudni kéne, hogy 

az árbevételük nem úgy alakul, ahogy tervezték. Ha 3/4 évre nem látják ezt a hibát, hiába nézik, csak mikor 

ténylegesen megjelenik, akkor fogják látni. A bizottságuk legutóbb nem átcsoportosítani akart, hanem 

meglévő kereten belül tettek át a fogászati székre. Ha már az orvosi ellátásról beszélnek, társítsanak hozzá 

összeget. A szociális területen a szociális intézmény nézte, hogy mennyi, amit még beszedhetnek, pl. 

étkezésnél, terembérletnél.  

Németh Gábor alpolgármester elmondta, jónak tartja, hogy erről elkezdtek beszélni. Azt tudná támogatni, 

hogy azon belül, amit megengednek a jogszabályok, ki kéne dolgozni egy olyan metódust, hogy kapjanak év 

közben adatokat a cégektől, hogy hogyan haladnak. A tavalyi iparűzési adóbevétellel kapcsolatban is az 

történt, hogy az első félév folyamán az egyik cég 280 M Ft-tal több adót töltött fel, mint kellett volna. Ezt 

májusban jelezte, ez a pénz nekik visszajárt.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, azt megfogalmazhatják, hogy olyan elvet jó lenne, ha érvényre lehetne 

juttatni, ami a jóléti jellegű költségek növekedését csökkenti, és e helyett inkább a fejlesztés, a fenntartás 

dolgaira csoportosítódik át az összeg.  

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés rendelet-

tervezetéről. 

A bizottság az előterjesztés rendelet-tervezetét nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen 

szavazattal, 3 tartózkodással elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

23/2017. (I.31.) VFKB határozata 

„Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi költségvetése” című előterjesztés rendelet-

tervezetének véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képvelő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi költségvetése” 

című előterjesztés rendelet-tervezetét. 

 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

 

Sólyom Jöran elnök javasolta, döntsenek az előterjesztés határozati javaslatáról. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Sólyom Jöran elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztés határozati javaslatáról. 

A bizottság az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen 

szavazattal, 3 tartózkodással elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

24/2017. (I.31.) VFKB határozata 

„Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi költségvetése” című előterjesztés határozati 

javaslatának véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi 

költségvetése” című előterjesztés határozati javaslatát. 

 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 
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Torma Lajos bizottsági tag elmondta, többen kérték, hogy próbálják meg a rendőrkapitány urat megkeresni 

az ügyben, hogy közlekedés során kitolták őket a körforgalomból. Kérték, tegyenek oda valamilyen 

forgalom csökkentőt. 

Hartyáni László bizottsági tag javasolta, a rendőrség figyelmét kéne felhívni, hogy ott fokozottan 

ellenőrizzék a szabályok betartását. 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Sólyom Jöran elnök a bizottság ülését 16 óra 3 perckor bezárta. 

 K.m.f. 

 Sólyom Jöran    

 elnök   bizottság tagja 

  Kapros Katalin 

  jegyzőkönyvvezető 


